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مهدی صالحی

پتروشیمی 

»به شما ناهار داده اند؟« 

چه کسی پاسخگو است؟

زنان افغان 

استعفای مدیر و ناظم 

در زمان غیبت 

تغییر در کابینه 

مجوز  مذاکره مستقیم 

تحقیر می کنید!

ممتاز نیست 

در پی فوت زندانی مهدی صالحی و فضاسازی رسانه های معاند اطلاعیه ای 
ازسوی روابط عمومی سازمان زندانها و اقدامات تامینی و تربیتی کشور به شرح 
زیر صادر شــد.طبق بررسی های به عمل آمده در خصوص فوت زندانی مهدی 
صالحی که به اتهام محاربه از طریق بکارگیری سلاح گرم به منظور ایجاد رعب و 
وحشت در ملاء عام و اقدام به تیراندازی و افساد فی الارض در تاریخ ۸/۱۲/۱۳۹۸ 
به زندان مرکزی اصفهان معرفی و حکم اعدام وی در سال ۱۳۹۹ از طرف شعبه 
یکم اجرای احکام خمینی شهر صادر شده بود در تاریخ ۲۱/۱۰/۱۴۰۰با اظهار تالم 
و بیحالی و سرگیجه به بهداری مرکزی زندان مراجعه کرده و مورد ویزیت پزشک 
مستقر در زندان قرار می گیرد که پس از آن و بنا به تشخیص پزشک به بیمارستان 
سطح شهر اعزام گردیده است.نامبرده در همان روز در بخش مراقبت های ویژه 
بســتری گردیده و تا زمان فوت در بیمارســتان در بخش مراقبت های ویژه بوده 
اســت. موضوع علت تامه فوت در دســت بررسی است و بعد از دریافت نظریه 

پزشکی قانونی نتیجه اعلام خواهد شد.

پتروشیمی یک صنعت سبز است و آلودگی ندارند.کور خوانده اید ما پای 
این مجتمع پتروشیمی ایستاده ایم و از هیچ چیزی نمی هراسیم ولو تظاهرات کنیم 

و به تهران برویم!پتروشیمی حق مسلم ماست.

حجت الاســلام شــعبانی موثقی گفت :رئیس جمهور یک حرف ساده و 
برادرانه خطاب به شــخصی بیان کرد و این موضوع هزاران بار رسانه ای شد اما 
هیچ اشاره ای به اقدامات احسن دولت فعلی نمی شود.رسانه های معاند غربی و 
دشمنان واقعی نظام و اسلام چرا نمی گویند دولت فعلی در همین چند ماه گذشته 
ده هــا هزار میلیارد بدهی باقی مانده از دولت قبلی را پرداخت کرده و فقط روی 
سوژه هایی هم چون جمله "به شما ناهار هم داده اند؟" آقای رئیس جمهور مانور 

می دهند و همین نشان می دهد دشمن تا چه حد از خود ضعف نشان می دهد.

حجت الاسلام آل هاشم، نسبت به قانوندانان قانون شکن هشدار داد و گفت: 
برخی افراد هستند قانون خوب می دانند و با سوء استفاده از اصل ۴۴ قانون اساسی 
کارخانه ای را خریداری و به بهانه های مختلف بعد کارخانه را تعطیل و کارگران 
را بیکار و صاحب زمین میلیاردی کارخانه می شوند. وی یکی از ضرورت های 
رونــق و جهش تولید را ضرورت توجه بر اهلیت افــراد در واگذاری صنایع و 
کارخانه ها به بخش خصوصی دانست و افزود: بی توجهی به اهلیت افراد، امکان 
سوء استفاده را به برخی سود جویان خواهد داد و تعطیلی مجموعه های تولیدی 
و تغییر کاربری آنها زیرپا گذاشته شدن حقوق کارگران را به دنبال خواهد داشت. 
امام جمعه تبریز در بخش دیگری از ســخنان خود با انتقاد از گرانی های اخیر از 
جمله خودرو، برنج و دارو در روزهای گذشته گفت: چه کسی پاسخگویی گرانی 
افسارگسیخته است؟، آقایان وزارت صمت و وزارتخانه های ذیربط بیایید تلاش 

کنیم به مردم کمک کنیم. 

سفیر و معاون نمایندگی ایران در سازمان ملل به وضعیت زنان در افغانستان 
اشاره کرد و گفت: وضعیت کنونی افغانستان تأثیر شدیدی بر حقوق زنان افغان 
گذاشته است. وی افزود: بر اساس گزارش اخیر سازمان ملل، زنان و دختران به 
عنوان بخشــی از خشونت سیستماتیک و گسترده در میان یک کارزار هماهنگ 
برای محدودکردن مشــارکت آنها در زندگی اجتماعی و سیاســی هدف قرار 
گرفته اند. زنان افغان باید از حقوق سیاسی و اجتماعی خود مانند حق تحصیل، 

کار و مشارکت سیاسی برخوردار شوند.

سخنگوی دولت گفت: متخلفی که کرامت دانش آموزان را حفظ نکرده بود 
به هیأت رسیدگی به تخلفات اداری معرفی شد، مدیر و معاون مدرسه نیز استعفا 
دادند. »متخلفی که کرامت دانش آموزان را حفظ نکرده بود به هیأت رسیدگی به 
تخلفات اداری معرفی شد، مدیر و معاون مدرسه نیز استعفا دادند.سوء رفتارهای 

شخصی و خارج از ضابطه قابل انتساب به جامعه خدوم فرهنگیان نیست.«

آیت الله لطف الله دژکام در خطبه های نماز جمعه با بیان اینکه شــیعه باید با 
برپایی جشن باشکوه نشان دهند که این امام در دل ها زنده هستند، گفت: نکته دیگر 
مقام شامخ امام حسن )ع( است که برای همه ما درس آموز است. آیت الله دژکام با 
بیان اینکه امام حسین)ع( ۲۰ سال از امام حسن )ع( که امام زمان بود اطاعت کرد 
و این یعنی ولایت پذیری افزود: همه باید ولایت  را اطاعت کنند ولو امام معصوم 
باشد، حرف ولی امر را ضایع نباید بکنیم. وی با تاکید بر اینکه دو امام و دو حجت 
در یک زمان جمع نمی شود، بیان کرد: در زمان غیبت حجت بر ما امام خامنه ای 

است، تفرقه  افکندن در زمینه ولایت معنا ندارد.

نماینده مردم بناب در مجلس، گفت: باید ببینیم که دولت گزینه دیگری برای 
جایگزینی وزرا دارد؟ من انگیزه ای در دولت نمی بینیم که این اتفاق از سوی دولت 
رقم بخورد، اگر قرار است این موضوع از جایی آغاز شود این مجلس است که ترمیم 
در دولت را آغاز خواهد کرد.محمد باقری بناب نماینده مردم بناب در مجلس شورای 
اسلامی درخصوص مطرح شدن موارد متعددی از استیضاح ها در مجلس، گفت: به 
نظر من با گذشت ۶-۷ ماه از آغاز دولت برای ترمیم کابینه زود است، اما اگر این موارد 
سوال و استیضاح به منظور یک تذکر برای دولت و وزرا باشد تا فعال شوند؛ یعنی 
مجلس بیاید به تعدادی از وزرا که مورد نظر نمایندگان است، تذکر بدهد و در این 
فاصله زمانی بین اعلام استیضاح تا انجام آن وجود دارد این شاید باعث شود که این ها 

خودشان را پیدا کرده و مسیر عملکردشان را اصلاح کنند، این اتفاق خوبی است.

غلامرضا نوری نماینده بســتان آباد در مجلس می گوید: برخی فشار های 
داخلی مانع مذاکره ایران و آمریکا شد. حتی تلویحاً مجوز های این کار صادر شده 
بود، ولی تعداد معدودی که صدایشان بلند است، جلوی کار را گرفتند و اکنون 
شاهد توقف مذاکرات به لحاظ نتیجه هستیم که این اتفاق به واسطه جریان های 

خاصی است که تعدادشان معدود، اما صدایشان بلند است.

ابوطالبی، ســخنان رئیسی که »اقدام و عمل« را مهم تر از »برنامه« دانسته و 
نسبت به پیامدهای منفی چنین رویکردی برای کشور هشدار داد.حمید ابوطالبی 
معاون سیاسی دفتر رئیس جمهور سابق نوشت: زمانی که اقدام و عمل ، مهم تر 
از برنامه باشد کشور به ناکجاآباد می رود؛ دلیل اصلی نیامدن توریست به ایران، 
تحریمهای ویژه ترامپ و تبعات تحریمی پس از ســفر به ایران است، نه صدور 
رایگان ویزا!بدون مذاکره مستقیم و برجام ، و بدون اقدام کارشناسانه و منطبق با 

برنامه ، ایران را تحقیر می کنید!

عضو مجمع تشــخیص مصلحت نظام با اشــاره به عملکرد مجلس گفت: 
عملکرد مجلس نمره قابل قبول می گیرد؛ خیلی ممتاز نیست ولی به گونه ای هم 
نیســت که آدم بخواهد بگوید عملکرد مجلس زیر ســوال است، گام های خوبی 

برداشته اند.

اخبار ویژه ... عنابستانی نماینده مجلس:

دولت در نحوه تعامل با مجلس تجدیدنظر 
کند؛ نظر یک نماینده نظر کل مجلس نیست

سرویس سیاسی- علی اصغر عنابستانی درباره 
این که امروز مردم گلایه مند هســتند دغدغه شــان 
معیشت است اما از پشت تریبون مجلس، نمایندگان 
مسائلی همچون ســگ گردانی که الویت ندارند را 
مطرح می کنند، گفت: نباید این گونه نگاه کنیم، زمانی 
که نماینده ای دربــاره موضوعی تذکر می دهد نباید 
بگوییم اولویت کل نمایندگان با مردم یکی نیســت؛ 
زیرا مجلس ۲۹۰ نماینده دارد هر کدام شان شخصیت 
مستقل دارند که می تواند صحبت کند و تذکر دهد و 
اگر تذکر می دهد و مسئله ای را مطرح می کند معنایش 

این نیست دیگر مسائل اولویت ندارند.
نماینده مردم ســبزوار، جغتای و جوین با بیان 
این کــه  نمایندگان با توجه به وظیفه ای که دارند، در 
هر مسئله ای که ضرورت ببینند تذکر می دهند و این 
تذاکرات هم به معنی نظرات کلی مجلس نیســت، 
خاطرنشــان کرد: مجلس دارای ۲۹۰ نماینده است 
و باید خروجی اش را بر اســاس عقل جمعی مورد 
ارزیابــی قرار دهیم که نتیجه ایــن خرد جمعی در 

مجلس، قانون است. 
وی با اشاره به این که تک تک نمایندگان مجلس 
نظرات شخصی خودشان را دارند اما این به معنی نظر 
کل مجلس نیست، عنوان کرد:  مجلس یک شخصیت 
حقوقــی دارد که از ۲۹۰ نماینده خودش می گیرد و 
نتیجه اش در رأی جمعی متبلور می شــود، در واقع 
در مجلس یکسری شخصیت های حقیقی که همان 
نمایندگان باشند، شــخصیت حقوقی را می سازند. 
بازهــم تاکید می کنم بایــد به این نکته توجه کرد که 
نمایندگان هرکدام شان با گفتمان و فکر های مختلف 
در مجلــس حضور دارند و نظر می دهند اما این نظر 
کل مجلس نیســت. متاسفانه بعضی از رسانه ها نظر 
هر شخصی را به نظر کل مجلس تعمیم می دهند در 
صورتی که نظر مجلس را باید در خروجی قوانینش 
جســتجو کرد که آیا منطبق با ضرورت های کشور 

است یا خیر. 
این نماینده مجلس شــورای اســلامی یادآور 
شد: امسال در مجلس کارهای بسیار مهمی صورت 
گرفته است؛ مسئله بسیار مهم اشتغال دانش بنیان که 
مقــام معظم رهبری بــر آن تاکید کردند و ما هم باید 
تولید را با شــرط ایجاد اشــتغال با مسیر دانش بنیان 
دنبال کنیم، که البته مجلس این را در سال گذشته در 
دستور قرار داد و قانون حمایت از شرکت های دانش 
بنیان را تصویب و آن را به دولت ابلاغ کرد. یا این که 
مجلس قانون مجوزهای کسب و کار را سال گذشته 
در روزهای پایانی ارائه داد که در مجمع تشــخیص 
اســت و انشاالله زودتر ابلاغ شود و یا مجلس قانون 
جهش تولید مسکن را تصویب کرده است. مجلس 
در جهت رونق تولید و ایجاد اشتغال و تسهیل شرایط 

اقتصادی کشور در حال کار است.
وی تاکیــد کرد: اگر اولویت اول امروز مردم را 
ساماندهی فضای اقتصادی کشور بدانیم، مجلس در 
روزهای پایانی ســال گذشته سعی کرد بودجه ای را 
بنویســد که به لحاظ هزینه بسیار بسیار کنترل شده 
باشد و به لحاظ درآمدی شرایط بهتری را ایجاد کند تا 
در نیمه سال ۱۴۰۱ از شرایط تورمی و گرانی در پیش 
داریم عبور کنیم و انشــاالله یک اقتصاد پایدار برای 

۱۴۰۱ داشــته باشیم، این ها عملکرد عمومی مجلس 
اســت. ممکن است من به عنوان نماینده یک مطلبی 
را ضروری بدانم و تذکر دهم، تذکر دادن حق نماینده 
اســت این که به نماینده بگوییم تو تذکری دادی که 
اولویت مردم نیســت هم درست نیست. نماینده در 
آن فضا تصمیم گرفته است تذکر دهد. ضمن این که 
گفتن مباحث اشکالی ندارد مطرح کردن مسائلی که 
ممکن است اولویت دوم و سوم باشد برای تلنگری 
به مسئولان مربوطه چه اشکالی دارد؟ مجلس تریبون 

صدای مردم است و همه چیز باید گفته شود.
عنابســتانی ادامه داد: به طور مثال همین مسئله 
ســگ گردانی که اشاره می شــود، حال ممکن است 
اولویت عموم جامعه نباشــد من هم با این مســئله 
موافقم که مجلس را نباید درگیرش کنیم اما به هر حال 
مطالبه بخشی از عموم جامعه است، یک نماینده ای 
احساس کرده بخشی از موکلانش خواسته ای در این 
مورد دارند و باید تذکری بگوید به عقیده من اشکالی 
وارد نیســت اما این بدان معنی نیست که نمایندگان 
اولویت هــا را تشــخیص نمی دهنــد، تشــخیص 
نماینــدگان درخصوص اولویت بنــدی را ما باید از 
خروجی قوانین مجلس مشــاهده کنیم و معتقدم در 
بهترین شکل مجلس در جهت خواسته مردم حرکت 
می کند. قانونی که همین چند روز گذشــته تصویب 
شد مبنی بر قانون تشکیل پایگاه جامع اطلاعاتی یکی 
از ضروریت ها و اولویت های جدی کشــور است تا 
بتوانیم دولت الکترونیک داشــته باشیم و یا داده های 
اطلاعات کشــور را بتوانیم در حوزه های اقتصادی 
در مباحث مهمی همچون بحث یارانه ها سروسامان 
دهیم. قانون دیگری که از ابتدای سال در دستور کار 
نمایندگان قرار گرفت بیمه کارگران ساختمانی است 
که ۷۰۰ هزار کارگر ساختمانی بیمه شان معطل مانده 
بود که مجلس به دنبال آن اســت که این مطلب را به 

سرمنزل مقصود برساند و دقیقا این همان چیزی است 
در کف جامعه مردم از وکلای خودشان می خواهند. 
وی درباره استیضاح وزرای صمت، ارتباطات 
و کار کــه از این روزها از  ســوی نمایندگان مطرح 
می شــود و این که آیا این اســتیضاح بر اساس درک 
مجلس از مطالبات مردم است یا خیر  گفت: استیضاح 
حق مجلس و نمایندگان است. ۱۰ نماینده می توانند 
یک استیضاح را کلید بزنند و این قانون است ما باید 
گردنمان در برابر قانون از مو باریک تر باشد. منتها باید 
تعامل و ارتباط بین دولت و مجلس دو طرفه باشد که 
قطعا می تواند کارگشا باشد و بسیاری از مشکلات و 

سوتفاهم ها در مسیر کار حل کند. 
نماینده مردم سبزوار، جغتای و جوین با اشاره 
به این که تعامل یک جاده دو طرفه است، عنوان کرد: 
نمی شود ما بگوییم مجلس باید مرتب با دولت تعامل 
کند اما از آن طرف دولتمردان احساس کنند که نباید 

به مجلس پاسخگو باشند.
عنابستانی خاطرنشان کرد: بعضی از همکاران 
که بحث استیضاح را مطرح می کنند گاهی با آن ها که 
صحبت می کنیم از عدم پاسخگویی وزرا به خودشان 
و مجموعه شــان گلایه مند هستند که دولت باید این 
رویه را اصلاح کند، چرا که نمی شــود مجلس فقط 
با دولت  تعامل داشته باشد اما بدنه دولت تعاملی با 

مجلس نداشته باشد.
وی تاکیــد کرد: معتقدم زمان برای اســتیضاح 
و برکنار کردن وزرا و تغییر زود اســت باید یکسال 
عملکرد دولــت را ارزیابی کنیم اما دولت هم حتما 
باید در مسیر تعاملی خودش با مجلس و نمایندگان 
یــک تجدید نظر کند چرا که مــا تعامل و همراهی 
مثبت را از دولت انتظار داشتیم اما این تعامل را خیلی 
با نماینــدگان خوب نمی بینیم و این اتفاقات خوب 

نیست و دولت باید یک تجدید نظر کند.

یک نماینده مجلس تاکید کرد: دولت حتما باید در مسیر تعاملی خودش با مجلس و نمایندگان یک تجدید نظر کند چرا که ما تعامل و همراهی مثبت را
 از دولت انتظار داشتیم اما این تعامل را خیلی با نمایندگان خوب نمی بینیم.

اگر اولویت اول امروز مردم را ســاماندهی فضای اقتصادی کشور بدانیم، مجلس 
در روزهای پایانی ســال گذشته سعی کرد بودجه ای را بنویسد که به لحاظ هزینه 
بسیار بسیار کنترل شــده باشد و به لحاظ درآمدی شرایط بهتری را ایجاد کند تا 
در نیمه ســال ۱۴۰۱ از شرایط تورمی و گرانی در پیش داریم عبور کنیم و انشاالله 
یک اقتصاد پایدار برای ۱۴۰۱ داشــته باشــیم، این ها عملکرد عمومی مجلس است.

ســرویس سیاسی- دبیرکل حزب 
اســلامی ایران زمین گفت: مجلس امروز 
در مظان اتهام در برابر تصویب نکردن طرح 
شفافیت آرا قرار دارد و برای خارج شدن 
از این اتهــام باید این طرح را به تصویب 

برساند.
ابوالقاســم رئوفیان دبیرکل حزب 
اسلامی ایران زمین در پاسخ به این سوال 
کــه چرا تا به امروز طرح شــفافیت آرا به 
تصویب نرسیده است، گفت: مجلس دهم 
از شــهریور سال ۹۷ به دنبال تصویب این 
طرح بود که در نهایت نشد. چون به دو سوم آرا نیاز دارد و اگر همان درصد نسبی 
آرا همراه می شــد، طرح قطعا به تصویب می رســید اما این اتفاق نیفتاد و بعد از 

دستور کار مجلس خارج شد. 
وی تصریح کرد: من عقیده دارم که تصویب این طرح ضرورت دارد. علت 
هم این است که مجلس شورای اسلامی به عنوان یک نهاد نظارتی به دنبال این 
است که بر دیگر نهادهای حاکمیتی هم نظارت کند که ببیند آیا آن نهادها هم شفاف 
عمل می کنند یا اقدامات پنهانی ناشی از تصمیمات غلط یا درست آنها در تعارض 
با منافع مردم و تامین کننده ی منافع باندی و تیمی خودشان است به همین دلیل 
چیزی را که از نهادها انتظار دارند از خود باید شروع کرده و در اتاق شیشه ای آرا 

موافق و مخالف خود را به صندوق بیاندازند و شفاف عمل کنند. 
این فعال سیاسی اصولگرا ادامه داد: انتظار مردم از نمایندگان هم همین است. 
مردم انتظار دارند بدانند وقتی نمایندگان آن ها طرحی تصویب می کنند، چه کسانی 
مخالف و موافق هستند. به کدام وزیر پیشنهادی رای سفید یا کبود داده چه کسانی 
با استیضاح موافق یا مخالف هستند و اگر نمایندگان مجلس خودشان را نسبت 
به این مسئله مجاب نکنند، خلاف انتظار مردم و موکلان خودشان عمل کرده اند. 
رئوفیــان گفت: مجلس امروز در برابر یک آزمون بزرگ و مهم قرار گرفته 
است و نمایندگان مجلس باید نسبت به این مسئله به مردم این اطمینان را بدهند 
که شما می توانید بر کار ما نظارت کنید و بدانید تصمیم ما نسبت به این مسائل 
چیست. اگر مخالف طرحی هستم دلایل آن چه بوده و اگر موافق رای دادم، چه 

مولفه هایی باعث شده من این تصمیم را اخذ کنم. 
وی تصریح کرد: این برای خود نمایندگان هم خوب بوده و نشان از شجاعت 
نمایندگان دارد. همین دلیلی می شود که اصل شفافیت را از عملکرد خود را شروع 
کنند و در نتیجه این قابلیت را می توانند داشته باشند که بر عملکرد سایر نهادهای 
حاکمیتی و مسئولان کشور نظارت کنند. تصویب طرح شفافیت آرا باید اتفاق 
بیافتد و در شعارهای انتخاباتی نمایندگان این طرح جزو شعارهای اصلی بوده 
و بر تصویب آن تاکید داشــتند. تصویب طرح شفافیت می تواند به آن ها امکان 
مبارزه با فساد و امکان استقرار عدالت نسبی و همچنین اعتماد مردم نسبت به خود 
را بدهد و فضای کمک به حاکمیت و فضای آزاد را در جامعه به وجود بیاورد. 

رئوفیان در ادامه گفت: یکی از دلایلی که برخی از مخالفان این طرح دارند 
این است که باید نسبت به برخی جزئیات این طرح تجدیدنظر صورت بگیرد. 
قطعا نمایندگان با اصل موضوع موافق هستند اما نسبت به جزئیات نظراتی دارند. 
لذا این طرح باید یک بار بازنگری شود، اصلاحات انجام شود و بعد از بررسی، 

به رای گذاشته شود.  
این فعال سیاســی اصولگرا گفت: نکته مهم دیگری که می تواند راه حل و 
زمینه ساز رای بالای دوسوم نمایندگان شود این است که بطور علنی از نمایندگان 
استمزاج شود، آیا طرح شفافیت را به رای بگذارند یا نه؟ بدون تردید با رای بسیار 
بالایی به تصویب خواهد رسید و این یعنی احدی از نمایندگان نخواهند توانست با 
اصل آن مخالفت کنند چون رای علنی بوده و این خود می تواند زمینه ساز تصویب 

طرح شفافیت با رای بالای دوسوم آراء نمایندگان باشد. 
فکر می کنم، تصویب چنین طرحی عقلانی است و مشروعیت بیشتری به 
مجلس و نمایندگان بخشیده و مردم چنین امری را قبول می کنند. اگر نمایندگان 
مردم می خواهند در جهت کسب رضایت مردم و افزایش میزان اعتماد آن ها عمل 
کنند، ابتدا درباره جزئیاتی که مورد بحث است، به جمع بندی برسند و در نهایت 
آن را تصویب کنند.  رئوفیان در پاسخ به این سوال که با توجه به رویکرد مجلس 
این طرح در نهایت تصویب می شود یا خیر، گفت: طرح شفافیت آرا نمایندگان 

مجلس در نهایت تصویب می شود. 
چــون مجلس امروز در مظان اتهام بوده و این موضوع نیاز به تصمیم آن ها 
جهــت رفع اتهام و خــارج از موضع تهمت دارد. معصوم می فرماید: » اتقّوا منِ 
مواضعِ التهم« یعنی از موضع تهمت دوری کنید. حالا من هم به مجلس می گویم 
ای مجلس اگر می خواهی همه چیز شفاف باشد و نظارت داشته باشی از موضع 
تهمت پرهیز کن! تصویب نکردن طرح شفافیت آرا نمایندگان مجلس موجب 

می شود که اعتماد مردم کم و کار مجلس سخت تر شود. 
وی گفت: اگر می خواهید در جهت اطمینان مردم و افزایش ضریب اعتماد 
جامعه نسبت به خودتان قدم بردارید، باید این طرح تصویب شود. لذا امیدواریم 

هرچه زودتر مجلس این طرح را به تصویب برساند.

سرویس سیاسی- وزرا و رؤسای سازمان های زیر نظر رئیس جمهور مجاز 
شــدند برای تسریع در انجام مسئولیت هایی که بر عهده دارند، یک »جانشین« 

تعیین و بخشی از وظایف سازمانی خود را وی تفویض کنند.
میثم لطیفی در بخشنامه ای به دستگاه های اجرایی ابلاغ کرد وزرا و رؤسای 
سازمان های مستقل زیر نظر رئیس جمهور می توانند با به گستردگی وظایف و 
عضویت شــان در شوراها و کمیسیون های مختلف، به منظور افزایش سرعت و 
دقت در ایفای امور محوله، بخشــی از وظایف قابل واگذاری خود را به صورت 
مشــروط به یکی از معاونان یا مقامات همترازشان با عنوان "جانشین" تفویض 

کنند.
در این بخشــنامه تصریح شــده »در هر وزارتخانه یا سازمان مستقل زیر 
نظر رئیس جمهور، صرفاً یک جانشــین می تواند منصوب شــود« و »تفویض 

اختیارات، موجب سلب مسئولیت مقام تفویض کننده نخواهد بود«.
همچنین تأکید شده که »در اجرای این بخشنامه، هر گونه توسعه تشکیلاتی 
ممنوع است و پسُت سازمانی شخص جانشین باید به صورت ترکیبی و با نام در 

سامانه ملی مدیریت ساختار دستگاه های اجرایی ثبت شود«.
در بند دیگری از بخشــنامه سازمان اداری و استخدامی کشور آمده است: 
»ابلاغ جانشینی به صورت زمان دار و با تعیین دقیق مسئولیت ها و اختیارات صادر 
شده و متن ابلاغیه در صفحه اصلی درگاه های اطلاع رسانی مربوط منتشر و در 
دسترس عموم قرار گیرد« و »استفاده از عنوان جانشین و پسُت های ترکیبی در 
مکاتبات و مناســبات اداری، صرفاً در امور مربوط به این تفویض اختیار مجاز 
اســت«. این بخشنامه در عین حال تصریح دارد »مواردی از قبیل عضویت در 
هیأت دولت و کمیسیون های مربوط و آن دسته از شوراها، مجامع، هیأت ها و... 
که به موجب قوانین و مقررات برای شخص وزیر یا رؤسای این سازمان ها تعیین 

شده است، قابل تفویض نمی باشد«.
در تبصره مندرج در این بخشــنامه که بیست و چهارم فروردین ماه جاری 
ابلاغ شــده نیز آمده اســت: »در صورت ضرورت و با رعایــت بند )ج( ماده 
)۲۹( قانون مدیریت خدمات کشوری، به منظور هماهنگی امور مدیریتی توسط 
بالاترین مقام واحدهای اســتانی دستگاه های اجرایی وابسته به یک وزارتخانه، 
اســتفاده از واژه "جانشــین" برای این فرد در اســتان از طریق ابلاغ مقام وزیر 

بلامانع است«.

رئوفیان دبیرکل حزب اسلامی ایران زمین:

نمایندگان با عدم تصویب طرح شفافیت 
خود را در مظان اتهام قرار ندهند

وزرا و رؤسای سازمان ها مجاز به انتخاب 
»جانشین« برای خود شدند

 

ســرویس سیاسی- نماینده مردم دشتستان 
در مجلــس، گفت: به نظــرم اگر وزیری عملکرد 
مطلوبی نداشــته، حتما مجلس در این زمینه برای 
برخورد با آن وزیر و یا اینکه تذکر لازم داده شــود 
تــا روند کار را اصلاح کند، فعال خواهد شــد اما 
در صورت بی توجهی امکان استیضاح هم وجود 

خواهد داشت.
ابراهیــم رضایی نماینده مردم دشتســتان و 
عضو کمیســیون امنیت ملی و سیاست خارجی 
مجلس شورای اسلامی درخصوص مطرح شدن 
بحث هایی درباره ترمیم کابینه و یا استیضاح وزرا از 

سوی نمایندگان، گفت: یکی از وظایف نمایندگان 
مجلس شورای اسلامی نظارت بر دولت و نظارت 
بــر وزرا اســت، مجلس به لحــاظ قانونی امکان 
استیضاح و عزل وزرا را دارد، این یکی از اختیاراتی 
اســت که قانون اساسی به نمایندگان داده است و 
آن ها باید در راستای دفاع از حقوق مردم و نظارت 

بر عملکرد وزرا از آن استفاده و آن را اعمال کنند.
وی ادامه داد: اگرچــه زمان کوتاهی از عمر 
دولت گذشته و دولت هنوز یکساله نشده است اما 
حتی در این شرایط هم نمایندگان این حق را دارند 
که اگر نقص و کاستی در کار وزرا مشاهده می کنند، 
نسبت به موضوع استیضاح اقدام کنند و قانون این 

اجازه را به نمایندگان مردم داده است.
رضایــی اضافــه کرد: به نظــرم اگر وزیری 
عملکرد مطلوبی نداشته، حتما مجلس در این زمینه 
بــرای برخورد با آن وزیر و یا اینکه تذکر لازم داده 
شود تا روند کار را اصلاح کند، فعال خواهد شد اما 
در صورت بی توجهی، امکان استیضاح هم وجود 

خواهد داشت.

نماینده مردم دشتســتان در پاسخ به سوالی 
دربــاره احتمال ترمیم کابینه از ســوی شــخص 
رئیس جمهور، عنوان کرد: زمزمه هایی شنیده شده 
اســت من اطلاع دقیق نــدارم که این موضوع چه 
اندازه جدی اســت، اما از این مساله اطمینان داریم 
کــه آقای رئیس جمهور در دفــاع از حقوق مردم 
و تشــکیل یک دولت قوی خیلی جدی هستند و 
در واقــع حتما هیچ تعارفی با هیچکدام از مدیران 

خودشان در زمینه عملکردشان نخواهند داشت.
وی ادامــه داد: در حــال حاضــر برخی از 
بخش هــای دولت خــوب کار نمی کنند و مردم 
ناراضی هســتند، به طور مثال مــردم از وضعیت 
خودروســازی خیلی شکایت دارند، از تورمی که 
وجود دارد، ناراضی هستند؛ برخی مسائلی که انتظار 
می رفت ساماندهی شود و خود رئیس جمهور هم 
روی آن تاکید داشت، ساماندهی نشده و فکری به 

حال آن نشده است.
رضایی گفت: انتظار می رود که اتفاقات خوبی 

امسال در دولت رخ بدهد.

سرویس سیاسی-یک نماینــده مجلس گفت: 
آن دســت از نمایندگانی که نســبت به برخی از وزرا 
بی انصافی می کنند و تعابیر زشتی را نسبت به آنان به 
کار می برند، یک ســری دعواهای شخصی با آن وزرا 
دارند و هیچ گونه دلیل منطقی پشــت حرف هایشان 
وجود ندارد. جواد نیک بین در خصوص اعتراضاتی که 
بسیاری از نمایندگان نسبت به وزرا دارند، اظهار کرد: 
اکنون زمان مناسبی برای ترمیم کابینه نیست؛ چراکه 
کابینه هنوز به آن نظمی که باید داشــته باشد، نرسیده 

است و باید حداقل ۱۰ الی ۱۵ ماه از عمر دولت بگذرد 
و کشور یک سال با بودجه ارائه شده توسط این دولت 
اداره شود، سپس با سنجش عملکرد وزرا، تصمیمی 

برای ترمیم کابینه گرفته شود.
وی با بیان اینکه به طور کلی تا کنون وزرای کابینه 
سیزدهم عملکرد خوبی داشته اند، افزود: اما وزرا باید 
تلاش خود را بیشــتر کنند. پایان ۶ ماهه نخست سال 
۱۴۰۱، زمان مناسبی برای سنجش عملکرد اعضاء کابینه 
خواهد بود. رئیس مجمع نمایندگان خراسان رضوی 

بیان کرد: آن دست از نمایندگانی که نسبت به برخی از 
وزرا بی انصافی می کنند و تعابیر زشتی را نسبت به آنان 
به کار می برند، یک سری دعواهای شخصی با آن وزرا 
دارند و هیچ گونه دلیل منطقی پشــت حرف هایشان 
وجود ندارد. نیک بین ادامه داد: فعلا حداقل از نظر من، 
چیزی که باید برای ما نمایندگان مجلس برهانی باشد 
که وزیری را استیضاح کنیم، وجود ندارد. هرچند در 
سیستم نمایندگان استیضاح چند وزیر بارگذاری شده، 

اما هنوز اعلام وصول نشده است.

رضایی نماینده مجلس:

نظارت بر دولت »وظیفه« و استیضاح »حق« 
نمایندگان است

یک نماینده مجلس:

تعدادی از نمایندگان با برخی از وزرا دعواهای شخصی دارند!
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